
Gamtos tyrimams skirtoje šalies konferencijoje pristatyti naujausi mokinių stebėjimai 
 

Simboliška, kad šiemet ir komandų užsiregistravo kaip tik septyniolika. Mokytojams ir jų 

auklėtiniams paruošti puikių pranešimų nesutrukdė nei nuotolinis mokymasis, nei išskirtiniai 

šių metų orai. Kadangi jau nebe pirmus metus GLOBE programa glaudžiai bendradarbiauja 

su JAV ambasada Vilniuje, konferencijos atidaryme sveikinimo žodį tarė pats ambasadorius 

Bob Gilchrist, pasidžiaugęs aktyviu dalyvių įsitraukimu į programą. 

Baltijos jūros projekto atstovai taip pat neliko pamiršti – konferencijos pranešimų temos 

šiemet buvo susijusios su vandens tyrimais. Mokslininkė Nemira Žilinskaitė pasidalino savo 

karjeros istorija, prasidėjusia nuo panašių konkursų mokykloje ir nuvedusia iki prestižinio 

Kembridžo universiteto bei sintetinės biologijos konkurso iGEM ambasadorės Europoje 

pareigų. Lietuvos jaunųjų mokslininkų sąjungos pirmininkė Gamtos tyrimų centro doktorantė 

Salomėja Vanagienė su mokiniais dalijosi savo tyrimų įžvalgomis apie titnagdumblius, kaip 

jie atspindi Žemės istoriją. Lietuvos ornitologų draugijos projektų vadovas ir Klaipėdos 

universiteto lektorius Julius Morkūnas klausytojams pasakojo apie atliekamus nykstančių 

jūros paukščių tyrimus.Konferencijoje pranešimus skaitė ne tik mokslininkai, bet ir jaunieji 

tyrėjai. Mokiniai pasakojo apie fenologinius stebėjimus, atmosferos, bioįvairovės ir 

mikroorganizmų tyrimus. Iš viso mokiniai perskaitė 16 pranešimų.  

Visą dieną trukusios konferencijos pabaigoje kalbėjo LMNŠC gamtinio ir ekologinio ugdymo 

skyriaus vedėjas Almantas Kulbis. Jis džiaugėsi, kad net ir karantino sąlygomis noras 

mokytis ir mokyti, vieniems su kitais dalintis atradimo džiaugsmu nė kiek neblėsta, o tik 

auga. 

 


